
1. Odpoved’ ministra dopravy a vystavby Slovenskej republiky A. Dolezala na interpelaciu 
poslanca apodpredsedu Narodnej rady Slovenskej republiky G. Grendela podanii 
6. septembra 2021 vo veci zmien dopravy na dial’nici DI na uzeml hlavneho mesta SR 
Bratislava



Vazeny pan podpredseda,

Andrej Dolezal 
minister dopravy a vysLavby

Slovenskej republiky

po vyziadani stanoviska Narodnej dial’nicnej spolocnosti ako spravcu predmetnej 

pozemnej komunikacie v dotknutom useku zasielam nasledujucu informaciu:

1. Okruh ucastnfkov cestnej premavky opravnenych uzi'vat’ dial’nice je vymedzeny 

zakonom c. 8/2009 o cestnej premavke a o zmene a doplneni niektorych zakonov. 

Ministerstvo dopravy a vystavby Slovenskej republiky ako aj Narodna dial’nicna 

spolocnost’, a.s. (d’alej len „NDS“), si uvedomuje, tq dial’nice v r&nci hlavneho 

mesta Slovenskej republiky Bratislavy (d’alej len „hl. m. SR BA“) su vyuzivane 

nielen pre tranzitnii dopravu, ale su aj nenahraditel’nou cestnou infrastrukturou na 

prepravu cestujucich v ramci hlavneho mesta. Ztohto dovodu NDS nikdy 

neuvazovala o vyluceni hromadnej dopravy z dial’nic v ramci hl. m. SR BA a aj 

nad’alej pocita s vyuzivanim dial’nic ako dial’kovou, tak aj mestskou hromadnou 
dopravou.
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1. ,J*ldnuje NDS vylucit’z DI bratislavsku hromadnu dopravu?""

2. „Pldnuje NDS vystavbu viacerych protihlukovych stien, ak a, 
miestach?""

3. ,^ldnuje NDS pravidelne vyhodnocovat’ zvysenu emisnu zdt’az zo zvysenej 
povolenej rychlosti?""

4. ,Md NDS dispoziciu analyzu benefitov zo zvysenej povolenej rychlosti a ndkladov 

sposobenej zvysenymi emisiami a hlukom, ak dno vedelo by ju dat’ k dispozicii 
verejnosti?""

5. ,D)dvodom zavedenie limitov na rychlost’je znizovanie nehodovosti. Pri povolenl 

zvysenej rychlosti, ako zabezpecite nezvysenie nehodovosti na uzemi hlavneho 
mesta SR Bratislava?""

na zaklade Vasej interpelacie zo 6. septembra 2021 vo veci „...zmien dopravy na 
dial’nici DI na uzemi hlavneho mesta SR Bratislava"" k Vasim otazkam



1. NDS planuje vybudovanie protihlukovych stien (d’alej len „PHS“) na liseku most 
Lafranconi - tunel Sitina a PHS Lamac.

Pre PHS na liseku most Lafranconi - tunel Sitina NDS zabezpecila studie 

realizovatel’nosti protihlukovych opatreni v celom uvedenom useku dial’nice D2. 

Z uvedenych stiidii vyplyva. ze ani upln;^ vylucenim dopravy po dial’nici D2 a po 

pril’ahlych komunikaciach v sprave NDS v useku od mosta Lafranconi po tunel 

Sitina nie je mozne dosiahnut’ znizenie hlukovej zat’aze v dotknutom ilzcmi. resp. 

VO vsetkych posudzovanych miestach podl’a Vyhlasky MZ SR c. Z. t..

na stanovene pripustne hodnoty urcujiicich velicin hluku. Posudzovana lokalita je 

nadmeme zat’azena hlukom z pozemnej dopravy po komunikaciach v sprave NDS, 

ako aj Magistratu hl. m. SR BA. Navrhovane protihlukove opatrenia nebudu 

dostatocne ucinne, pokial’ sa budu realizovat’ len na komunikaciach v sprave NDS. 

Vzhl’adom na zavery studie sa NDS obratila listom na Magistral hl. m. SR BA a na 

Utvar veduceho hygienika rezortu Ministerstva dopravy avystavby Slovenskej 

republiky na zvolanie pracovneho rokovania zaucasti vsetkych kompetentnych 

stran a vsetkych spravcov komunikacii vo veci d’alsieho mozneho komplexneho 

postupu pri realizacii moznych protihlukovych opatreni v sledovanej lokalite. 

Po zabezpeceni financneho krytia bude NDS pokracovaf v priprave podkladov na 

vyhlasenie verejneho obstaravania na zhotovitel’a prac, pricom samotna realizacia 
je planovana na obdobie 12 mesiacov.

Pre PHS Lamac - NDS zabezpecila dokumentaciu pre stavebne povolenie, 

stavebny zamer a dokumentaciu na ponuku od zhotovitel’a projektovej 

dokumentacie. Nasledne v aprili 2016 bola dokumentacia stavebneho zameru 

odstupena na Ministerstvo dopravy, vystavby a regionalneho rozvoja Slovenskej 

republiky s ciel’om vykonat’ statnu expertizu. Na Ministerstvo zivotneho prostredia 

SR bolo predlozene v juni 2016 „Ozndmenie o zmene navrhovanej cinnostf''. 

Vzhl’adom na pripomienky ucastnikov konania, ktori su proti vystavbe 

protihlukovej steny a cinnostiam, ktore su s vystavbou spojene, konanie vo veci 

posudzovania predpokladanych vplyvov na zivotne prostredie bolo ukoncene az v 

aprili 2017 rozhodnutim c. j. 1949/2017-1.7/jm zo dna 16. 4. 2017, ktoryon 

Ministerstvo zivotneho prostredia SR rozhodlo, ze je potrebne posudzovat’ docasnu 

mobilnu stenu na dial’nici D2 podl’a zakona c. 24/2006 Z. z. o posudzovani vplyvov 

na zivotne prostredie a o zmene a doplneni niektorych zakonov v znenf neskorsich 

predpisov. Dna 20. 6. 2019 bolo vydane Zaverecne stanovisko c. j. 612/2019- 
1.7/zg, ktore nadobudlo pravoplatnost’ dna 14.01.2020.



Nasledne NDS poziadala o vydanie uzcinnclio rozhodnutia, ktore bolo vydane dna 

30.08.2020. Po zabczpeccni fmancneho krytia bude NDS pokracovat’ v priprave 

podkladov navyhlasenie verejneho obstaravania na zhotovitel’a prac. pricom 

samotna realizacia je piano vana na obdobie 24 mesiacov.

3. NDS planuje v buducom roku merania emisnej zat’aze na usekoch dial’nic, kde 

prislo k zmene riadenia dopravy, ako aj merania hluku na vyhodnotenie dosahov 
zvysenej povolenej rychlosti.

4. Primamou ulohou zavedeneho systemu linioveho riadenia cestnej premavky je 

zvysenie plynulosti cestnej premavky na vysoko zat’azenych usekoch dial’nic. 

Zahranicne skusenosti ukazuju, ze tieto systemy dokazu zvysit’ kapacitu 

pret’azenych usekov v rozmedzi o 10 az 20 % oproti stavu bez aktivneho riadenia. 

Uvedene pre vodicov znamena x’vrazne znizenie vyskytu kolon a v pripade vzniku 

kolony jej kratsiu dlzku a trvanie. Tymto sa v^azne znizujii casove straty 

ucastnikov cestnej premavky. Pri znizeni vyskytu tvorby kolon a ich kratsom trvani 

sa vjrazne znizuje tvorba emisii. Zo statistickych pozorovani z detektorov 

dopravneho pnidu, ktore ma NDS k dispozicii, vypl>^a, ze zvysenim maximalnej 

povolenej rychlosti na dial’niciach na uzemi mesta Bratislava nedojde k rapidnemu 

zvyseniu skutocnych jazdnych rychlosti, a preto nedojde k narastu hluku z dopravy 
a k zvyseniu tvorby emisii.
V

5. Dalsim benefitom systemu linioveho riadenia dopravy je zvysenie bezpecnosti 

cestnej premavky. Tento autonomne pracujuci system vyhodnocuje pomocou 

senzorov vo vozovke a v jej okoli kazdych 60 sekund aktualnu dopravnii situaciu 

a povetemostne podmienky. Takto je mozne v pripade vzniku roznych incidentov 

(kolona, nehoda) okamzite znizenie najvyssej dovolenej rychlosti, zmenu 

organizacie premavky a informovanie ucastnikov cestnej premavky 

o nepredvidatel’nej situacii na ceste. Vcasnym informovanim ucastnikov cestnej 

premavky o udalostiach na nadchadzajucom useku cesty sa minimalizuju moznosti 

vzniku koliznych situacii. Bez linioveho riadenia dopravy nebolo mozne vcas 

informovat’ ucastnikov cestnej premavky o udalostiach na trase, cim vznikali 

nebezpecne situacie, ktore ohrozovali nielen ucastnikov cestnej premavky, ale aj 

zamestnancov NDS pri vykone svojich ciimosti. Iba v pripade vhodnych 

podmienok, ked’ system vyhodnoti znizene riziko nehodovosti, je umoznene 

navysenie najvyssej dovolenej rychlosti. NDS sleduje nehodovost’ na vsetkych 

spravovanych usekoch pozemnych komunikacii a nad’alej bude v pravidelnych 

intervaloch vyhodnocovat’ nehodovost’ aj na usekoch s liniov^ riadenim dopravy 

na uzemi mesta Bratislava. V pripade narastu nehodovosti NDS pristupi



S pozdravom

kopatreniam na jej zmzenic. ale vzhl’adom na skusenosti zo zahranicia sa 
predpoklada prave naopak vylepsenie parametrov bezpecnosti.

Vazeny pan
Gabor Grendel 
podpredseda Narodnej rady SR
Narodna rada Slovenskej republiky
Bratislava

Na vedomie:
Vazeny pan
Boris Kollar 
predseda Narodnej rady SR
Narodna rada Slovenskej republiky
Bratislava


